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Az Európai Kórusszövetség – Europa Cantat éves közgyűlését 2014. november 21. és 23. 

között rendezte meg Barcelonában. A találkozón a Magyar Kórusok, Zenekarok és Népzenei 

Együttesek Szövetsége – KÓTA képviseletében, annak elnökségi tagjaként vettem részt.  

Annál is nagyobb várakozással tekintettem a találkozó elé, mert köztudott volt, hogy a 2015. 

évi Europa Cantat Fesztivált immáron másodszor, újra Magyarország rendezheti meg Pécsett.  

 

Azért is nagyon fontosnak tartottam a konferencián való részvételemet, mert így első kézből 

szerezhettem tapasztalatot a nemzetközi „gondolkodásmódról”, megismerhettem a korábbi 

eredményeket és világossá vált, milyen alapos előkészítő munkát végzett a pécsi EC-t 

lebonyolító stáb minden tagja. 

 

A közgyűlés és a konferencia témája a „Reaching out” elnevezést viselte, amely során 

ismertették a VOICE program első eredményeit, illetve megtárgyalták a szövetség 2018-ig 

terjedő stratégiáját is. 

 

Kiváló előadásokat hallgattunk, de őszintén szólva, megerősödött az a meggyőződésem, hogy 

sok témakörben nemcsak tanulnivalónk, de átadni valónk is akad, hiszen a Magyarországon 

működő agykutatók már régóta felhívták a figyelmet a zenei nevelésnek az agyműködésre, a 

képességek fejlesztésére gyakorolt jótékony hatásáról – pl. a fogyatékkal élő gyermekek 

esetében is. 

 

Nagyon érdekfeszítőnek találtam a különböző előadásokat. illetve nyitott műhelyeket is, elég 

nehéz volt választani közülük, mindegyik nyújtott valami egyedit, különöset. Érdekes volt 

meghallgatni a magyar Tóth Árpád kórus-improvizációról szóló előadását és látni, hogy a 

fiatal karnagy szuggesztív előadása milyen nagy hatást gyakorolt a résztvevőkre. 

 

Tekintettel arra, hogy fő foglalkozásom szerint az Emberi Erőforrások Minisztériuma 

zeneművészeti referense vagyok, különleges élményt jelentett számomra a Palau de la Musica 

koncerttermének meglátogatása, annak összehasonlítása a hazai koncerttermek nagyságával, 

akusztikájával.  

 

Összegezve: a közgyűlés és a konferencia kiváló alkalmat jelentett a nemzetközi tapasztalatok 

megismerésére és új kapcsolatok teremtésére, amelyek hozzájárulhatnak a magyar 

kórusszövetség kapcsolatrendszerének további fejlődéséhez is. 

Köszönöm, hogy részt vehettem az eseményen. 
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